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Onze papieracties  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De eerste vergadering van de wijkwerking had plaats op 5 juni 1969 
en op 2 januari 1971 was de eerste papieractie een feit.  
 
Vooraf had de voorzitter contact opgenomen met enkele papierhan-
delaars en verenigingen om te kijken hoe het papier ophalen praktisch 
kon geregeld worden. Het wijkcomité wilde vooral de vakanties uitkie-
zen om papier op te halen. 
 
Volgens ingewonnen inlichtingen treedt de ‘Weegbrug’, gelegen op de 
hoek van Hangarstraat en Corbiestraat, op als tussenpersoon voor 
een opkoper van oud-papier. Deze opkoper is een Hollandse firma die 
een stapelplaats heeft in de ‘Weegbrug’. Hij betaalt 0,50 fr. per kg en 
komt het oud papier ter plaatse ophalen als de hoeveelheid minstens 
een paar honderd kilo is. Voor het ophalen kan de ‘Weegbrug verwit-
tigd worden.                                               Voorzitter Louis Lodewijckx 
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Met veel trompetgeschal heeft het wijkcomité een halve eeuw gele-
den, op 15 december 1970, de eerste rondrit van ‘PAPIER VOOR DE 

WIJK’ op een gestencild blad aangekondigd. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Het resultaat van de eerste ophaling, tijdens de kerstvakantie 1970, 
bedroeg 2500 kg.                       (Zo leefde Goinderbroek 110 a, p. 15) 
 
In het wijkblaadje van april 1971 werd over de tweede inzameling van 
oud papier, in de paasvakantie, als volgt geschreven:  
 
4171 kg. papier werd op Paaszaterdag opgehaald. We zijn er blij mee, 
maar jammer genoeg kregen we van de opkoper maar 0,40 fr. per kg. 
Maar 1681 fr. is al heel wat voor onze kassier.  
Nog een woordje van dank voor Molbouw en de vrijwilligers.  
En … onze papieractie loopt verder en we hopen dat we in de grote 
vakantie naar de 5000 kg. afsteven.           Het wijkblaadje 
 
In het begin van de grote vakantie haalde men net geen 5000 kg. op. 
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4970 kg. – ‘Een zucht van het vooropgestelde doel’, schreef het wijk-
blaadje. Maar de opbrengst lag zo laag dat het wijkcomité op zoek 
ging naar een andere opkoper en men dacht aan een handelaar van 
de Lillesedijk te Beerse en een van de Testelsebaan te Averbode.   
 
Omdat het oud-papier in de zomer bijna niets opbrengt, komen we 
pas in het begin van de kerstvakantie het papier ophalen. 
Als je zoveel papier hebt, dat je er geen blijf meer voor hebt, komt het 
wijkcomité, als je iemand van het bestuur verwittigt, het ophalen.  
 
De papieractie ging in de zomer niet door en werd verschoven naar de 
kerstvakantie, op 8 januari 1972. 
 
Omdat de studenten op die dag les hebben, hebben we minder volk 
om te helpen en niet meer de tijd om aan alle huizen te bellen. Daar-
om zet je het papier buiten en je pakt het goed in dozen of zakken.  
 
Hieruit kunnen we afleiden dat bij de eerste beurten jonge knapen aan 
elk huis aanbelden en dat de oudere vrijwilligers het papier op de 
vrachtwagen laadden.  
 
Steeds gaat de opbrengst in stijgende lijn! De laatste keer hebben we 
8280 kg papier opgehaald, dit is meer dan gemiddeld 23 kg per gezin. 
Weet je nog dat we vorig jaar begonnen zijn met ongeveer 2500 kg? 
En dat vonden we toen al formidabel. Van harte bedankt! 

 
En zo ging dat maar voortdurend door, vaak met horten en stoten.  
Tot dan reed de wijk zelf met de wagen van Molbouw door de straten 
om het papier op te halen om het daarna naar Turnhout te brengen, 
maar …  
 
Deze keer komt de Turnhoutse papierhandelaar zelf met zijn vracht-
auto het papier ophalen aan de hoeken van de straten of daar waar 
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veel papier bijeen staat. Hij begint om 9 uur. Die van Ginderbroek en 
Nieuwstraat zetten het papier al om 8,30 uur buiten, want de vrijwil-
ligers komen dan het papier ophalen om het op bepaalde plaatsen 
samen te brengen.                                        Wijkblaadje 
 
En vorige keer heeft Ginderbroek zijn record gebroken - het gebeurde 
natuurlijk tijdens de periode van de Olympische Spelen. Het bedraagt 
nu 10970 kg. of bijna 11 ton.                     Wijkblaadje 22 oktober 1972 
 
De papierhandelaar reed met een vijftonner, zodat hij tweemaal op en 
neer naar Turnhout moest. Soms werd papier dat hij niet meer kon 
meenemen in een hok op het einde van de Beemdenstraat opgesta-
peld, maar dat werd vanaf september 1973 niet meer toegelaten en 
de wijk zocht naar een andere oplossing.  
 
Het wijkcomité diende toen een aanvraag in om op een verlaten stuk 
van de Commissie van Openbare Onderstand (C.O.O.) in een zij-
straatje van het Pleintje van Ginderbroek een voorlopige bergplaats 
op te richten. 
 
In principe heeft de commissie als eigenares van het perceel grond, 
sectie F nr. 1179, geen bezwaren tegen de oprichting van een berg-
plaats voor oud papier op dit perceel. Nochtans houdt de C.O.O. er-
aan de strikte toepassing te vragen van volgende punten: 
1. De bergplaats moet opgetrokken worden in voorlopige materialen. 
2. Indien noodzakelijk moet het terrein op eerste verzoek in zijn oor-
spronkelijke staat terug ter beschikking gesteld worden van de C.O.O. 
 
Enkele weken later keurde het schepencollege deze regeling goed.  
 
In het wijkblaadje van 20 mei 1974 kondigde het wijkcomité aan dat 
het over een berghok beschikt, een van 4 m bij 6 m. 
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Het papierhok is af. Het is gelegen in het zijstraatje van het Pleintje 
van Ginderbroek, het is een straatje zonder officiële naam.  
Vroeger heette het ‘Het straatje van Jules Nuyts’, later ‘Het straatje 
van Amelie’, en nu ‘Het straatje van Anna en Sander’.  
Het hok staat naast de woning van Anna Van Groenendael en Sander 
Dierckx.  
Wanneer kunnen we er papier naartoe brengen? Elke zaterdagvoor-
middag. Sander zorgt er dan wel voor dat het hok open is. Als de za-
terdag voor u niet aankomt, kun je het wel op een andere dag bren-
gen, maar dan moet je de sleutel van het hok halen bij Benoit 
Vranckx, Ginderbroek 36. 
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Bij de ophaling van 29 juni 1974 kwam de papierhandelaar met drie 
vrachtauto’s, zodat er meer vrijwilligers nodig waren.  
Maar de opbrengst van het papier was niet navenant, want in oktober 
1975 kreeg men slechts 0,35 fr. per kilo 
 
Onze vorige handelaar uit Turnhout wilde het oud papier alleen nog 
opkopen als het wijkcomité zelf het papier naar Turnhout zou brengen. 
Gelukkig hebben we toen een opkoper gevonden die het nog aan de 
huizen wilde opladen, iemand uit Holland.  

Wijkblaadje 14 januari 1975 
 

Die Hollandse papierhandelaar 
was J. Maes, Kalenderstraat 16, 
Geldrop in Nederland.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

J. Maes, de man met de snor en een stofjas 
aan, samen met Louis Van Baelen. 
 
Hij zal het vijftien jaar lang volhouden en een vriend des huizes wor-
den bij Benoit Vranckx.  
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Hiernaast houdt hij André Van Rooy aan 
de praat, die papier in houten kistjes met 
zijn fiets aangebracht heeft.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hollandse papierhandelaar Maes, samen met de vrijwilligers Fons Berghmans, 
Wies Stijns, André Van Rooy, Jos Vanarwegen en Louis Van Baelen. 
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Fons Berghmans boven op de 
container om het papier aan te 
pakken van Nand De Clercq, 
André Van Rooy, Piet Vander-
wielen en Jos Vanarwegen. 
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Vic Willekens, met pet, reed met de kleine vrachtwagen van firma Van 
Hees rond in de wijk, samen met Louis Van Baelen en Nand De Clercq. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Het papier dat opgehaald werd met een bestelwagen van Baudoin of Bas-
tiaens, wordt over getast in de papiercontainer.  
We herkennen Jos Mertens, Rik Van Beylen en Piet Vanderwielen. 
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Nand De Clercq brengt met 
een stevige tred een doos 
papier naar de aanhangwa-
gen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Wim Erpels en Rik Nuyts. 
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          Ook Gerard Van Baelen van Ginderbroek was een trouwe medewerker.  

Oei, Gerard, dat is dubbel werk! 
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Ook de inwoners hielpen de 
vrijwilligers om het papier aan te 
brengen.  
Met veel moeite kruiden Marie 
en Laura Caers het karton van 
het tuinhok naar de weg. Ze zijn 
blij dat het hun eindelijk gelukt is.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Frans Cuyvers van ’t Bazarke 
plakte de dozen van zijn winkel 
altijd stevig in. 
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De geldelijke opbrengst volgde niet altijd die trend omdat wat het wijk-
comité voor het papier kreeg, erg schommelde. Men had meer mage-
re dan vette jaren. De prijzen bleven in het algemeen laag, soms heel 
laag, weliswaar met enkele hoge pieken. 
Het minst wat we ooit voor het papier kregen was 0,10 fr., het meest 
2,50 fr. Maar meestal lag het om en bij een 0,50 fr. per kg.   
 
De ophalingen verliepen steeds vlot, vooral dankzij Benoit Vranckx en 
daarna Louis Van Baelen, want zij zorgden dat er een opkoper was en 
dat er voldoende wagens en helpers waren.  
De ophalingen gebeurden in het begin met de vrachtauto van Mol-
bouw. Daarna reed de handelaar zelf met zijn wagen, bijgestaan door 
de wagen van Jef Staes, bierhandelaar Dolf Borms, kolenhandelaar 
gebr. Sannen, de firma van oud ijzer Vanhees en bierhandelaar Suske 
Geuens. Daarna waren het de bedrijven Baudoin en Bastiaens, die 
hun bestelwagen uitleenden. En nu rijdt Marcel Van Roey en de be-
stelwagen Peugeot met Bert Geyzen. 
 
1979. – We zullen in het gedeelte van de Oude Molenstraat dat opge-
broken is, niet met de wagen kunnen komen. Ofwel breng je het pa-
pier naar het papierhok ofwel zet je het op de hoek van de Hoogstraat 
of van de Rijpad.                          Wijkblaadje 
 
1988. – Bij het ophalen van oud papier zijn we met de bestelwagen 
van bierhandelaar Geuens tegen een muur gereden. Om de onkosten 
van een nieuwe scharnierdeur te helpen dragen, houden we een wa-
felverkoop. De straatafgevaardigden komen daarvoor langs op vrijdag 
12 februari of op zaterdag 13 februari 1988.               Wijkblaadje 
Er werden meer dan 700 pakken wafels in Ginderbroek verkocht.  
 
Het papierhok werd te klein en na toelating van het OCMW werd er 
een nieuw hok van betonnen platen van 4 bij 10 meter aangebouwd. 
Het vroegere papierhok zou dan dienst doen om al het materiaal van 
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het Kersthuis in op te bergen. De twee meter tussen de twee hokken 
werd overdekt en met dallen gevloerd, zodat de mensen er het papier 
konden afzetten. Iedere dag werd dat papier in het hok opgestapeld. 
 
In juni 1992 werd naast het papierhok nog een hok bijgebouwd om het 
oud ijzer op te stapelen. De inwoners mochten van dan af ook al wat 
van metaal was naar dat hok brengen. De opbrengst van het oud ijzer 
diende om de brochures van Zo leefde Ginderbroek in de wijk gratis 
uit te delen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Achteraan het hok voor het oud ijzer, dan dat voor het papier en karton, ver-
volgens een schuilplaatsje waar men het papier onder dak kon zetten en 
vooraan het hok voor de materialen van het Kersthuis.  

 
Het wijkcomité kreeg in 1986 aan de gemeente 30 m² ‘dallen’ om het 
papierhok helemaal te vloeren. De opbrengsten van de papieracties 
waren vanaf 1988 zeer bedroevend. Gemiddeld kregen de verenigin-
gen van de papieropkopers slechts 0,25 fr. per kilo, eigenlijk een aal-
moes voor al het werk dat de vrijwilligers moesten doen.  
 
Sommige maanden bracht het helemaal niets meer op.  
In november 1990 liet onze handelaar zelfs weten dat hij het niet meer 
zag zitten om nog te komen. Na een tiental telefoons lukte het ons 
toch een opkoper te vinden die een container op het Pleintje van Gin-
derbroek wou plaatsen. 
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Maar de gemeente bracht redding, want ze stelde in 1991 voor een 
subsidie te geven aan alle verenigingen die papier ophaalden.  
Ze zou vanaf 1 januari 1992 een toelage geven van 1000 fr. per ton 
papier, met een maximum van 80.000 fr. per vereniging. 
 
Bij de subsidiëring door de gemeente werden de verenigingen ge-
steund door enkele gemeenteraadsleden en een van hen was Rik 
Geyzen, de zoon van ondervoorzitster Suzanne Meynen. Hij stuurde 
in 1990 een brief aan Rik Nuyts, secretaris van het wijkcomité.  
 
Rik,  
Via mijn moeder mocht ik de problemen in zake het ophalen en de af-
zet van oud papier. 
In dit kader wil ik u meedelen dat ik het ophalen van oud papier en 
karton steeds ben blijven bepleiten, omdat het een nuttige en goede 
zaak blijft: - enerzijds om de schaarse grondstoffen te recupereren. 
   - anderzijds uit financieel oogpunt. 
Daarom heb ik ook gedurende het voorbije jaar en meer bepaald op 
de gemeenteraden van 5 februari, 2 april, 3 september en 12 novem-
ber 1990 initiatieven genomen en voorstellen ontwikkeld voor de sub-
sidiëring van het ophalen van oud papier en karton. Aldus zouden de 
bedoelde verenigingen een extra stimulans krijgen. De bedoelde sub-
sidie zou dan bovenop de verkoopprijs komen en minimaal 350 fr. per 
ton bedragen. Mijn inzet en voorstellen gaan hier dan ook vruchten 
afwerpen aangezien de kredieten reeds voorzien worden in de begro-
ting 1991. 
Deze regeling zal dan ook, na goedkeuring door de gemeenteraad, 
ingaan vanaf 1 januari 1991. 

Met vriendelijke groeten, Rik Geyzen 
(Gemeenteraadslid Volksunie, Hoogstraat 55/4 Mol) 
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De verenigingen die papier ophaalden, kregen vanaf 2000 zware con-
currentie van IOK, dat elke maand door heel Mol begon te rijden met 
een papiercontainer, ook door Ginderbroek. En alles wat men met IOK 
meegaf, bracht voor de wijk helemaal niets op. 
 
Om de praktische organisatie van de papieracties wat concreter voor 
te stellen, nemen we 2006 als voorbeeld.  

 
In het begin van het jaar werden in het wijkblaadje alle zaterdagen 
meegedeeld dat het papier werd opgehaald. Meestal waren dat een 
achttal beurten of ongeveer om de zes weken. 

 
Zaterdag 28 januari 
Zaterdag 18 maart 
Zaterdag 29 april 
Zaterdag 17 juni 
Zaterdag   5 augustus 
Zaterdag 16 september 
Zaterdag 28 oktober 
Zaterdag 16 december 
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Zaterdag 28 januari wordt de eerste ophaalronde in het nieuwe jaar 
gehouden. En … we vertrekken met goede voornemens. 
* Ook dit jaar geven we al het papier met de wijk mee, want met de 

opbrengst kunnen we onze wijkreis, het seniorenfeest, het Sinter 
klaasfeest en andere activiteiten aan een zeer gunstige prijs orga-
niseren. En zeker niet te vergeten: het gratis ronddelen van de 
wijkkrantjes, overlijdensberichten en Zo leefde Ginderbroek. 

    Het papier dat je met IOK meegeeft, brengt voor de wijk niets op! 
* Elke dag kun je het papier ook naar het papierhok brengen. 
* Het ophalen en opbergen van al dat papier gaat het best als het in 

een kartonnen doos verpakt is.  
Het spaart heel wat tijd voor de vrijwilligers. 

* Een woord van dank aan allen die het papier met de wijk meegeven, 
aan alle vrijwilligers die het papier ophalen en opbergen en aan de 
firma’s Baudoin en Bastiaens waarvan we de bestelwagens gratis 
mogen gebruiken.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Iedereen draagt zijn steentje bij, ook 
Lucie Donks van het Hooghuis. 
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De mannen van het Papierhok, in onze eregalerij 
 

Het wijkcomité kon steeds op vaste medewerkers rekenen om het pa-
pier dagelijks binnen in het hok te stapelen.  

Sander Dierckx woon-
de in het zijstraatje van 
het Pleintje van Gin-
derbroek, naast het 
papierhok en hij was 
de eerste die het pa-
pier in het hok tastte.  
 
Foto 1968 – Optocht bij 
de gouden bruiloft van 
Frans Van Baelen, de 
Kjes genoemd. Sander 
samen met Anna 
Geuens. 

 

 
 
 
 
 
 
 
Jef Verbruggen, in de 
volksmond Jef Sjik, ging 
elke dag een paar keer 
naar zijn ‘bemd’ in de 
Beekstraat. Als hij dan 
het papierhok passeer-
de, zette hij het papier 
meteen binnen.  
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Jos Vanarwegen was een 
manusje-van-alles in de wijk. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Met zijn pet op, een vale 
overall aan en zijn onafschei-
delijke sigaret, trekt hij hier de 
aanhangwagen op zijn goede 
plaats.  
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Fons Berghmans was een 
werker van het eerste uur. 
Het zwaarste werk was hem 
niet vreemd en niet te veel.  
Toen hij met pensioen ging, 
kwam hij nog minstens twee 
maal per dag naar het papier-
hok om alles weg te bergen.  
 
Zelfs toen hij ‘opgesloten’ zat 
in het rusthuis De Witte Me-
ren konden ze hem niet 
‘thuishouden’.  
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Benoit Vranckx was de 
bezieler van de papierac-
ties tijdens de eerste ja-
ren. Hij was de grote 
voorstander voor het op-
richten van het papierhok. 
 
 
 
Hij was 20 jaar lang de 
man die het ophalen van 
papier regelde en contact 
nam met de Hollandse 
papierhandelaar.  
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 Jaren aan een stuk heeft Karel Vaes 
van de Oude Molenstraat de god-
ganse dag aan het papierhok geze-
ten. Hij wachtte op zijn klanten die 
papier en karton aanbrachten. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Frans Clemens van de Martela-
renstraat was een van zijn vele 
vaste klanten. 
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En vandaag moeten we Louis 
Van Baelen op het hoogste podi-
um plaatsen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Foto Verjaardagskalender 2008 met Louis Van Baelen, Carlo Govers,  
Jules Hermans, Marc Boons en Rik Nuyts. 
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Paadje papierhok afgesloten wegens verharding van de weg. 
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Wijkkrantje november 2015 

 

Het metaalhok van de wijk 
Het hok waarin de wijk de metalen opstapelde, wordt definitief 
gesloten. Er mogen geen metalen voorwerpen meer aan het 
hok geplaatst worden. Ook geen blikjes, olievaten en ander 
metaalafval. 
Gelieve uw oude ijzerwaren naar Van Hees Metalen in de 
Hoogstraat of naar het containerpark in Millegem te brengen.  
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We vragen toch wat respect  

voor onze vrijwilligers! 
Wijkkrantje mei 2019 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
We zouden een paar keer per week zulke foto’s van de rommel in 
ons papierhok kunnen maken.  
Jammer. 
Zoals je wel weet, is er elke dag minstens een iemand nodig om het 
papier in het hok van de wijk wat fatsoenlijk op te bergen. 
Dat gebeurt door vrijwilligers, die daarvoor een voormiddag opoffe-
ren. Maar als ze dan merken dat het papier en het karton in, en soms 
buiten, het hok zo maar wordt omgekieperd of gedumpt, dan slinkt 
hun goesting erg om nog te komen helpen.  
En ze zijn al zo raar, die vrijwilligers! 
Best mensen, we houden erg veel van inwoners die papier aanbren-
gen. Maar apprecieer onze vrijwilligers die het proper in het hok op-
bergen en om de veertien dagen in een container laden.   
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Onze Papier Brigade van 2015 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Een keer per maand komt ze op een zaterdagvoormiddag samen aan 
het papierhok: onze Papier Brigade.  
Dit bont gezelschap (bekijk ze in kleur op onze website) vertrekt om 9 
uur met drie wagens door de wijk om het papier op te halen en de 
container te laden. 
We kunnen ze niet genoeg danken, onze twaalf apostelen op de foto 
en ook zij die bij de vorige ophaling er toevallig niet waren, voor het 
werk dat ze voor de wijk opknappen.  
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De brief van de gemeente maandag 13 mei 2019 

 

 

Inzameling en ophaling papier en karton door verenigingen 

eindigt dit jaar maandag 13 mei 2019  

 

De inzameling en ophaling van papier en karton door ver-

enigingen zoals deze in een aantal gehuchten in onze ge-

meente al meerdere decennia gebeurt, eindigt dit jaar.  

Vanaf 1 januari 2020 wordt het oud papier en karton uitslui-

tend nog ingezameld via de gele papiercontainers of via de 

containerparken in Millegem en Gompel.  

De dubbele ophaling – enerzijds door afvalintercommunale 

IOK Afvalbeheer en anderzijds door de verenigingen – is 

niet efficiënt en kost jaarlijks aan de gemeentekas heel wat 

extra financiële middelen.  

Het gemeentebestuur bedankt de elf betrokken verenigingen 

voor hun trouwe inzet de voorbije jaren en bekijkt graag 

eventuele alternatieve mogelijkheden tot samenwerking.  

Het ophalen van papier en karton door verenigingen is al 

meerdere decennia een traditie in vele gehuchten.  

Lange tijd was dit voor alle partijen een win-win situatie.  
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De verenigingen leverden mankracht om het papier en kar-

ton in te zamelen, het gemeentebestuur betaalde de vereni-

ging voor deze dienstverlening én de burger werd geholpen. 

  

De tijden zijn evenwel veranderd.  

De wetgeving is inmiddels veel strikter wat betreft het opha-

len van afval, waardoor het niet langer evident is dat dit 

door vrijwilligers en verenigingen gebeurt. Zowel in onze 

gemeente als op andere plaatsen vonden er bovendien al 

verkeersongevallen plaats tijdens het huis-aan-huis inzame-

len van papier en karton door vrijwilligers. 

  

Verder investeert het gemeentebestuur ook fors in IOK Af-

valbeheer om een frequente ophaling van papier en karton te 

organiseren.  

Deze georganiseerde ophaling door IOK Afvalbeheer is 

noodzakelijk om elke inwoner gegarandeerd het beoogde 

aantal ophaalbeurten aan te bieden. Het ophaalsysteem door 

verenigingen is niet sluitend voor alle inwoners. 

  

Niet in elk gehucht is een vereniging actief die deze taak 

uitvoert. Sommige straten tussen bepaalde gehuchten of de-

len van een gehucht worden niet bediend. In andere gehuch-

ten halen de verenigingen niet op, maar hebben ze slechts 

een verzamelplaats waar bewoners zelf hun papier of karton 

naartoe brengen.  

Dit is geen oplossing voor inwoners die minder goed te been 

zijn. Het aanbieden van een sluitende ophaling voor alle in-

woners van onze gemeente is uiteraard van groot belang. 
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Populariteit van de gele container. 

Sinds de invoering van de gele afvalcontainer door IOK Af-

valbeheer in de loop van 2018 stellen we vast dat steeds 

meer inwoners deze werkwijze verkiezen.  

Het aantal opgehaalde kilo’s door de verenigingen is de af-

gelopen jaren fors gedaald.  

Zo zien we tussen 2013 en 2018 meer dan een halvering van 

1359 ton naar 617 ton. Het aantal kilo’s dat met de gele con-

tainers wordt opgehaald, stijgt fors. 

  

Een papiercontainer heeft voor onze inwoners veel voorde-

len. De container heeft een deksel zodat papier en karton 

ook buiten kunnen gestockeerd worden. De straten blijven 

vrij van rondvliegend of nat papier en karton. Het is boven-

dien gemakkelijker om de containers op wielen buiten te 

zetten. 

  

Niet gemakkelijk voor verenigingen 

Het gemeentebestuur beseft dat deze beslissing voor de be-

trokken elf verenigingen financieel niet gemakkelijk is.  

Daarom geven we al sinds 2017 de boodschap dat deze 

werkwijze noodgedwongen een eindig verhaal is.  

Wel wil het gemeentebestuur in overleg met de betrokken 

verenigingen bekijken of andere samenwerkingsvormen in 

de toekomst mogelijk blijven.  

De verenigingen hebben alvast een uitnodiging ontvangen 

om in juni hiervoor rond de tafel te zien.   

  

Meer info: milieudienst, 014 33 07 35, milieudienst 
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     Wijkkrantje   juli 2019 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
Ondanks onheilspellende berichten in 
verband met de papierophalingen zet-
ten we toch nog deze Joker in bij … 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Papieractie 
zaterdag 13 juli 
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Einde van onze papieracties in zicht 
 

Het gemeentebestuur heeft besloten de papierophalingen door de vereni-
gingen op te heffen. 
Vanaf 1 januari van volgend jaar heeft alleen IOK nog het recht om papier 
en karton in te zamelen.  
Het is een bruusk einde aan bijna 50 jaar papieracties door onze wijk. 
 
Met veel trompetgeschal hebben we een halve eeuw geleden, op 15 de-
cember 1970, de eerste rondrit van ‘PAPIER VOOR DE WIJK’ op een ge-
stencild blad aangekondigd. 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

(Op onze website kun je enkele foto’s van vele jaren papieracties bekijken.)  

 
Het oud-papier was de enige bron van inkomsten voor de wijk.  
Die kregen we niet gratis, hoor. 
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Elke maand reed een groepje van een tiental vrijwilligers de straten rond 
om het papier in te zamelen, om de veertien dagen werden ze nog eens 
opgeroepen om alle pakken en dozen in de container te laden en elke dag 
stond er een vrijwilliger aan het papierhok om alles op te bergen en het 
hok in orde te houden. We gaan het aantal uren niet optellen dat maande-
lijks gepresteerd werd door … onze vrijwilligers.  
We hebben ze er nooit hard genoeg voor kunnen bedanken.  
Maar zij wisten dat het voor een nobel doel was: de wijkwerking. 
Zij maakten het verschil. 
We hopen dat met het stopzetten van de papieracties die vriendengroep 
niet uit elkaar zal vallen.  
 

Tot nu toe moest elke inwoner bij het opruimen van de kranten telkens 
even beslissen: Leggen we ze in de kartonnen doos voor de wijk of geven 
we ze mee in de gele containerbak van IOK.  
En bij velen lag hun hart toch nog bij de wijk.  
Die papieracties hadden een concrete inslag in de wijkwerking, want door 
het bijeen houden van het oud papier en karton was elk huisgezin in feite 
dagelijks betrokken bij de wijkwerking.  
Die schakel met de wijk valt nu weg. Heel jammer. 
 

Dankzij de opbrengst van de papieracties heeft de wijkwerking al bijna vijf-
tig jaar lang vele activiteiten aan een gunstprijs kunnen aanbieden: de uit-
stap, de wijkreis, het Seniorenfeest, een barbecue, het Sinterklaasfeest en 
andere activiteiten. 
En voor volgend jaar? Het zou voor die evenementen wel eens de volle 
pot kunnen zijn. Bijna te veel om te vragen.  
 

Het wijkcomité kon met de winst van die papieracties ook de maandelijkse 
wijkblaadjes, de overlijdensberichten en de brochures van Zo leefde Gin-
derbroek gratis uitdelen.  
Door de uitgave van het maandelijks krantje en de rouwkaartjes streefden 
we ernaar om de mensen dichter bij elkaar te brengen en zo de samenho-
righeid te bevorderen.  
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De vrijwilligers die het wijkkrantje samenstelden, moesten elke maand uit 
hun pijp komen om elke papieractie aan te kondigen.  
Die dwingende prikkel en aanvuring vallen nu in het water.  
Hopelijk vinden ze nog de moed om er zo maar aan te beginnen. 
Bij het wegvallen van het wijkkrantje zou de verbinding verbroken worden 
in de samenleving van de wijk en zouden we de kans missen om fier op 
onze buurt te zijn.   
 
En voor volgend jaar dan? 
Het wijkkrantje alleen nog op onze website?  
Dan sluiten we meteen een (groot) deel van onze inwoners uit.  
En de kaartjes van de overlijdens?  
We weten het: Niet iedereen kende wie er overleden was, maar het was 
toch telkens een aanleiding voor een gesprek over de wijk.  
 

De schade die deze beëindiging van onze papieracties aanbrengt, is voor-
lopig niet in te schatten. 
We blijven hard geloven in een veerkrachtige wijkwerking. 
Zeker zit er nog toekomstmuziek als we geconfronteerd worden met krie-
belende ideeën of met honger naar creatieve wijkactiviteiten?  
 
 
 
 
 
Foto rond 1885: 
Hollandse papier-
handelaar Maes, 
samen met de 
vrijwilligers Fons 
Berghmans, Wies 
Stijns, André Van 
Rooy, Jos Vanar-
wegen en Louis 
Van Baelen. 
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